

Dagsorden og referat: til Lokalrådsmøde d. 29. april kl. 19 – 21 i ØLU´s lokaler

Deltagere: Søren Steffensen, Søren Peter Nielsen, Helle Rundkvist, Anette Larsen (sekretær),
Mette Herløv (kasserer) Jørgen Kronborg (formand) Karin Jensen.
Kristina Buch (sekretær - fuldgyldig med fra sommer. Deltog ifm. punkt 1)

Fraværende: Annette Vestbo (næstformand)

Næste møde: mandag d. 27/5-24 kl19-21.

Pkt	Dagsorden	Referat
1	Tage et billede af Lokalrådet (Håber at Kristina kan deltage – så billedet kan tages)	<ul style="list-style-type: none">• Done
2	Godkendelse af referat fra sidste møde	<ul style="list-style-type: none">• Godkendt med følgende kommentarer:• Punkt 5: affaldsindsamling. Green team by, modtaget div. veste/tænger m.v.. Vagn er green team tovholder• 2x Udlån af legetøj samme dag, selvom endnu ikke annonceret
3	Forretningsorden a) Revision af vores forretningsorden. Forslag vedhæftet - Bedes være læst inden mødet.	<ul style="list-style-type: none">• Udkast til forretningsorden er godkendt. Påføres dato for versionshistorik• <i>Nu er forretningsordenen lagt i Dropbox – og påført dato</i>
4	Byfest/Grundlovsfest – status a) Samarbejdet med byfesten b) Grundlovsfest – status	a) <ul style="list-style-type: none">• Hvem skal tage over for Anette vedr. Grundlovsfestgruppen: Mette, Jørgen og Helle• <i>Mette træder ind i udvalget</i> b) <ul style="list-style-type: none">• Grundlovsfest: Onsdag d. 5/6• kl. 12. Slæbe instrumenter for MEK PEK: Karin og Asgar, Anette + flere?• Opsætte scene 17:30 – med Jesper• Lokalrådet lejer en køletrailer til pølser, vand m.v.• Lokalrådet sender en liste til hallen om hvad vi ønsker at købe• Bemanding<ul style="list-style-type: none">○ Drikkevarer, 2 personer: Måske Ole og Kurt?○ Kage og Kaffe, 2 personer: Anette og ?○ Popcorn + evt. slushice: Karin og ?○ Popcorn maskine købes: 3500kr: lejes ud for 500kr.○ Pølser og brød, 2 personer: evt. Kurt og ?• Lokalrådet vil arbejde for at grundlovsfestens/byfestens samlede overskud går til et konkret projekt i Ølholms interesse. Alternativt delvist til projekt, delvis fordelt mellem foreninger
5	Økonomi	<ul style="list-style-type: none">• Flagallé er et ønske ifm. Landsbykontingentet

	a) Landsbykontingent	<ul style="list-style-type: none"> • 117 har betalt. Lidt færre end sidste år (reminder gav 30 flere betalende). Helle laver ny reminder. 137 betalte sidste år • Der er endnu ikke så meget info vedr. økonomi. Der informeres mere om, hvad der støttes • Punktet kommer på dagsordenen til næste møde
6	Borgerbudget 1. Projekt og proces	<ul style="list-style-type: none"> • 13/5-24: BLUP-møde • Borgerbudget – borgerne skal involveres. 75.000kr skal fordeles • Mere info senere
7	Byparken a) Møde med Krolf om brug af skur b) Bestilling af sider m.v. (tidligere Kurts arbejde) – kan/vil Kurt stadig gøre dette? c) Måling af strøm/vand – hvem tager over? d) Forsikring – hvem tager over?	<p>a)</p> <ul style="list-style-type: none"> • Byparkens skur vs. Krolferne er ved at bygge et skur til krolf. Møde med Niels Wind m.fl.? Jørgen + SP • Vogn/plæneklipper kommer ud af skuret. Krolfvognen kan evt. blive der • Kan vi låne teltet til byfesten? <p>b)</p> <ul style="list-style-type: none"> • SP kan fortsætte med at låse op ved udlån • Annette fritages pt. og slettes som kontaktperson ”på skuret” • Alternativt kan der trækkes på Jørgen • Siderne skal helst sættes op af nogen – hvis muligt • Krolferne bruger også siderne – de betaler for lån/leje fx 1000kr/år? • Byparken kan ikke lejes ud, da det er offentligt område – siderne kan lejes ud • Kan man reservere byparken? (Connie/Krolf ønsker at booke byparken 2/juni) → dette tages op på næste møde. Man kan godt sige man er der, men andre kan også være der samtidig • Hvem skal oprette/administrere kalenderen over, hvem der låner byparken? • Annette forbliver kontaktperson på hjertestarteren • Punktet tages op på næste møde <p>c)</p> <ul style="list-style-type: none"> • Annette havde ikke held til at få login til at virke, så man kunne se, hvilke arrangementer har brugt meget strøm • Månedligt udtræk vil være relevant • JK kigger på dette <p>d)</p> <ul style="list-style-type: none"> • Erhvervsforsikring • Vejle Brand + GF tilbyder det ikke • Tryk: 3600kr/år for grillhytten + skuret. Dækkes x meter fra skur eller grillhytten?

		<ul style="list-style-type: none"> • Jørgen tjekker betingelser igennem vedr. brand+ hærværk og om både grillhytte + skuret er dækket
8	Information til byen om arbejdet med vejene	<ul style="list-style-type: none"> • Er informeret via Livet i Ølholm • Tørring Kraft/varme værk har også informeret om vejudbedringer
9	Invitation til foreningerne i Ølholm – Forslag vedhæftet – bedes læse inden mødet. a) Finde dato	<ul style="list-style-type: none"> • Indlæg fra Borgmester Ole Wind + oplæg fra Faster v/ Jørgen Søndergaard Madsen • Fokus skal være på ”at styrke samarbejde” • Det drøftes om det skal være borgmester Ole Wind vs. Helene fra BLUP: Borgmesteren vurderes at være bedste valg. Mette kontakter Ole for dato • Dato fastsættes senere – forvente at kunne sende indkaldelse i juni
10	Forslag til seminar med Lokalrådet	<ul style="list-style-type: none"> • Jørgen vedr. weekendseminar i efteråret (en lør-søn) Alternativt et heldags-arrangement • Forskellige modeller drøftet • Jørgen og Mette finder ud af mulige ledige datoer for at leje Castbjerggård fælleshus (500kr) + evt. overnatning i hytter eller værelser • Udgifter til forplejning kan holdes minimal fx ved sammenskud, at Marianne laver maden eller lign. • September er et godt bud, da fællesmøde med øvrige foreninger kan være gennemført inden
11	Landsbypriser a) Forslag til at gå efter div. Landsbypriser	<ul style="list-style-type: none"> • Eksempel: Model ”Årets conferencecenter 4 år i træ” – kan vi overføre det til Ølholm som fx: <ul style="list-style-type: none"> ○ ”Årets landsby”: 50.000kr (landsdækkende) ○ ”Landsbyprisen” (region Midtjylland): 150.000kr i udsigt for vinderen. • Daugaard og Stjær nævnes • Iflg. Helene/BLUP er der er gang i så mange gode initiativer i Ølholm, at det er relevant og realistisk at gå efter priserne! • Skal vi gå efter det til næste år – eller lige justere lidt og stræbe efter det året efter? • Punktet sættes på dagsordenen til næste møde • JK læser op på de to muligheder
12	Høring om vindmølle/solceller	<ul style="list-style-type: none"> • Vindmølle til erhvervsparken evt. med solceller. • Opførsel af én høj vindmølle, der kobles til Tørring kraftvarmeværk. 16 huse ligger indenfor radius svarende til vindmøllens højde • Mødedato 4/6 kl. 19: Lokalrådet sørger for kaffe/kage + stole i forsamlingshuset • Hvem bager kage/alternativt købes kage: <ul style="list-style-type: none"> ○ Marianne og Jørgen: Kaffe ○ Lystkogerne bager til grundlovsfesten og spørges om også de kan bage til 4. juni. ○ Opsætning af stole fra kl. 18:30

		<ul style="list-style-type: none"> • Tørring Kraftvarmeværk sender indkaldelse ud til hele Ølholm
13	Struktur – arbejdsgrupper m.v. <ol style="list-style-type: none"> a) Struktur for lokalrådet baseret på arbejdsgrupper b) Gennemgang af arbejdsgrupperne 	<ul style="list-style-type: none"> • Dette punkt tages op på næste møde
14	Årshjul <ol style="list-style-type: none"> a) Skal laves færdigt (måske stadig Mette og Helle der gør dette?) 	<ul style="list-style-type: none"> • Årshjulet laves færdig efterhåndende som de forskellige arrangementer er udført. Der laves – for hvert arrangement – en køreplan • Mette og Helle har stafetten
15	Overblik over huse, grunde, byggerier m.v. i Ølholm <ol style="list-style-type: none"> a) Kan vi skaffe os et samlet overblik – hvordan? 	<ul style="list-style-type: none"> • Ikke drøftet
16	Mobilitet <ol style="list-style-type: none"> b) Overveje at få besøg af Kommunen c) Der er møder i Kommunen om dette 	<ul style="list-style-type: none"> • Busruter nedlægges. Hvilke alternativer er mulige: • Flextaxa til 3kr/km/person (Evt. billigere for 2. person) fra visse knudepunkter. I Ølholm er knudepunktet det ved p-plads overfor byparken/Lysdahl • Flextaxi skal bookes god tid i forvejen • Samkørsels ordninger • Ølholm har ingen øst-vest forbindelse – kun nord-syd busforbindelser • Bør der overvejes flere samkørselssteder i Ølholm end nuværende – fx ved skole/hal/forsamlingshus? • Kommunen holder info. møder i flere byer • Det undersøges, om Kommunen v/Lars vil komme ud til os og informere. Mette spørger ham • Et andet møde med Klima og vækst kunne være aktuelt
17	Evt.	<ul style="list-style-type: none"> • SoMe projekt. Kører i bedste gænge. Mere info senere. Lokalrådet har fået egen fane på Portalen • Opret en informerende ”Ølholm Lokalråd” facebookside, skal være ”erhvervsprofil” Kommunikerende ud af lokalrådet, dele info. Formål: Stå stærkt + signal + genkendelighed. Mulighed for følgere • Er AI (artificial intelligence) en mulighed til lettere at lave referater? Anette undersøger • Ølbryggerne støttes med 1000kr af Lokalrådet/Landsbykontingentet • Knivfolket har fået støtte fra Hedensted kommune. • Kreative foreninger har pt 45 betalende medlemmer (=4500kr) (tilfredshed pt) • ”Hyggelige stoppesteder” (Del af mobilitetspunktet) kan det ”kedelige gamle busstop” overfor Byparken/Lysdahl forskønnes? Fx males med kunst, biodiversitetsgruppen sætte blomsterkrukker eller lign. Ejet af kommunen, så skal godkendes

	<ul style="list-style-type: none">• Rette person hos kommunen er med på biodiversitetsgruppens forslag, men er svær at få fat på, reagerer langsomt og leverer mindre end det aftalte/forventede• ”Græsdrengene” fra Uldumvej: Græsslåningen har aldrig fungeret bedre end nu. Vil hellere have øl end penge til benzin• Betaling for benzin er besværlig/problematisk at gøres retfærdig i forhold til maskiner og hvor effektive de er. Finger i jorden løbende om øl-betalingen stadig er foretrukket• Kan kommunen evt. bidrage med betaling til brændstof? Fx 2000kr.• Jørgen kontakter Mads fra Kommunen vedr. tilskud til græsfolket
--	---